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دکتــر مرتضــی ایــزدی در گفت وگوی 
اختصاصی با »نســل فردا« با اعلام اینکه 
تذکر دادن و ایجاد محدودیت های گاه و 
بی گاه نمی تواند تأثیر چندانی در کنترل 
ویروس کرونا داشته باشد به مردم هشدار 
داد. ماههاست که ویروس کوچک و البته 
خانمان سوز کرونا در کشور ما همانند دیگر 
کشورهای دنیا جاخوش کرده و این طور 
که از شواهد پیداســت حالا حالاها قصد 
رفتن ندارد. پیر و جوان وکودک و بیمار یا 
زن حامله هم نمی شناسد، انگار این ویروس 
کمر بسته به قتل عام، همچنان می تازد و 
پیش می رود. گویــا در حال حاضرکووید 
19 آن بالا نشســته وکارش این است که 
رفتار ما را ببیند تا بتواند حدس بزند چه 
مدت دیگر می تواند بمانــد، جولان دهد 
و قربانی بگیرد. با ایــن وجود، برخی از ما 
نمی خواهیــم از خواب خرگوشــی بیدار 
شویم و همچنان برخی رفتارهای ناصواب 
را در مورد این بیمــاری انجام می دهیم 
همچنان مسابقه شجاعت در ماسک نزدن، 
نبرد بی خیالی و ماراتن دورهمی را پیش 
گرفته ایم، نمود این بی تفاوتی ها هم بیش از 
همه در مسافرت های گاه و بی گاهی است 
که همچنان ادامه دارد، متاســفانه برای 
عده ای از مردم کشور ما چند روز تعطیلی 
همان مفهوم گذشته را دارد برنامه ریزی 
برای ســفر و زدن به دل جاده. در ابتدای 
شیوع این بیماری که حساسیت ها والبته 
محدودیت ها بیشتر بود کشور ما تا حدودی 
توانست این بیماری را کنترل کند چنانچه 
بنابر آمار تعــداد مبتلایان این بیماری در 
اواخر فروردین ماه امســال به نصف یعنی 
1۵۰۰ نفر مبتــلا در روز و بلکه کمتر از 
آن رسید، اما با بهتر شدن اوضاع و کاهش 
محدودیت ها در شهرهای مختلف شاهد 
آرامش ظاهــری و بی تفاوتی نســبت به 
کرونا بودیم. شاید جمله »کرونا تا مدتها 
با ماست و باید بتوانیم با آن کنار بیاییم« 

هم کمی بــه این بی تفاوتی دامــن زد، نا 
گفته نماند دولت و دســتگاهای اجرایی 
نیز در این بی خیالی مردم نسبت به کرونا 
بی تأثیر نبودند، تا جایــی که در روزهای 
اخیر شاهد بیشــترین آمار ابتلا و تلفات 
ناشــی از این بیماری بوده ایم. اینکه چرا 
مردم ما همچنان علی رغــم توصیه های 
مؤکد در مــورد اجتناب از ســفر باز هم 
به محــض مواجهه با تعطیــلات اقدام به 
مســافرت می کنند موضوع قابل تعمقی 
است. یک محقق خارجی در این باره معتقد 
اســت کســی که می داند احتمال مبتلا 
شدن به کرونا به واسطه مسافرت رفتن یا 
ترک خانه زیاد است اما دقیقاً عکس این 
عمل می کند، سعی می کند دور این باور 
که کرونا باعث آســیب به او و خانواده اش 
می شود حصار بکشد تا زندگی اش با چالش 
روبه رو نشود. به گفته خانم ویکفورش، فرد 
تلاش می کند به خطرات احتمالی چنین 

باور متناقضی نیندیشــد. در واقع سعی 
می کند خــودش را متقاعد کند که با این 
سفر اتفاقی برای او نمی افتد. این پژوهشگر 
اهل اســتکهلم می گوید: تعداد کســانی 
که علمی را می پذیرند ولی بر اســاس آن 
عمل نمی کنند بســیار زیاد است. رئیس 
مرکــز بین المللی طب مســافرتی ایران 
درباره علت رعایت نکــردن پروتکل های 
بهداشــتی و اقدام به ســفر توسط مردم 
می گوید: کرونا مانند پازلی است که برای 
حل آن باید عوامل مختلف را در نظر گرفت، 
بنابراین برای پی بردن به اینکه چرا مردم 
توصیه های بهداشــتی در مورد پرهیز از 
ســفر را رعایت نمی کنند باید موضوع از 
جهات مختلف مورد بررســی قرار گیرد. 
مرتضی ایزدی افزود: مسائل فرهنگی در 
کشــور ما همچنان نیاز به کار دارد برخی 
مردم همچنان به سخنان پزشکان و کادر 
درمان بی توجهه هستند و هیچ اهمیتی 

به آن نمی دهند، برخی نیز ماسک زدن را 
نشانه ترسو بودن می دانند بنابراین از آن 
پرهیز می کنند. وی با اشاره به تعارض هایی 
که از سمت مســئولان در مواجهه با این 
بیماری وجود دارد، اضافه کرد: گویا هنوز 
دولت آنچنان که باید این مسئله را جدی 
نگرفته و فقط در حــد تذکر دادن و ایجاد 
 محدودیت ها، کما بیش این موضع را پیش

 می برد. 
معاون مرکز تحقیقات بیمارستان بقیه اله 
تهران ادامه داد: همان طور که در تعطیلات 
نوروز که مصادف با اوج مسافرت های مردم 
است دولت توانست با ایجاد محدودیت های 
شــدید قرنطینه ای تا حد زیادی جلوی 
مسافرت ها و شیوع این بیماری را بگیرد و 
حتی در سیزه بدر مردم را وادار به نشستن 
در خانه کند با ادامه این قرنطینه ها و ایجاد 
محدودیت هــا در ادامه نیز می توانســت 
جلوی شیوع این ویروس را بگیرد تا جایی 

که امروز شــاهد رکوردزنی در آمار ابتلا 
و تلفات این بیماری نباشــیم. مدیر گروه 
عفونی دانشگاه بقیه اله تهران خاطر نشان 
کرد: تذکر به تنهایی نمی تواند جلوی شیوع 
بیماری را بگیرد بلکه باید مصوباتی با آن 
همراه شود. به گفته دکتر ایزدی دولت تا 
کنون در این قضایا به شکل انفعالی عمل 
کرده وآن طور که باید هنوز پای کار نیامده 
است. وی همچنین ادامه داد: نحوه برخورد 
با این ویروس تا کنون به شــکل برخورد 
با یک بیماری بوده در حالــی که باید به 
شکل یک معضل اجتماعی به قضیه نگاه 
شــود. این عضو هیئت علمی دانشگاه با 
اعلام این مطلب که کرونا فقط جســم را 
تحت تأثیر قرار نمی دهــد، گفت: بخش 
عظیمی از این بیماری روح افراد را نشانه 
گرفته و در دوره پس از کرونا با موج عظیم 
افسردگی در جامعه روبه رو هستیم. به گفته 
مصطفی ایزدی وقتی پدر یک خانواده در 
اثر کرونا فوت می شــود غم فقدان پدر با 
تنهایی و عدم حضور بستگان و فامیل برای 
ابراز همدلی و تسلیت خود به مصائب این 
خانواده دامن می زند و این در شــرایطی 
است که باید مشکلات اقتصادی متأثر از 
شیوع این ویروس که اوضاع خانواده ها را 
تأثیر قرار داده به این مســائل اضافه کرد. 
رئیس انجمن تخصصــی عفونی ایران در 
ادامه گفت: حضور مردم در صحنه در ماه 
اول و دوم شیوع این ویروس تا حد زیادی 
توانست کم کاری و بی مسئولیتی دولت را 
جبران و روحیه کادر درمــان را به خوبی 
تقویت کند به طوری که در بیمارســتان 
بقیه اله تهران حجــم کمک های مردمی 
به قدری بود که در همان ابتدای شــیوع 
بیماری خوراکی هــا و آب میوه هایی که 
توسط مردم ارســال می شد بسیار بیشتر 
از نیاز این بیمارســتان بود. وی همچنین 
معتقد است مشکلات اقتصادی به قدری بر 
مردم مستولی شده که برخی اذعان دارند 
در برابر تمام کاستی ها و مشکلات از کرونا 

ترسی ندارند.

 لایحه رتبه بندی معلمان
 به دولت ارائه شد

مهر: وزیر آموزش و پــرورش از تهیه و ارائه 
لایحه رتبه بندی معلمان بــه دولت خبر داد. 
محسن حاجی میرزایی در توئیتی نوشت: »با 
تلاش همکارانــم در وزارت خانه و هماهنگی 
با ســازمان برنامه و بودجه لایحه رتبه بندی 
معلمان تهیه و به دولت تقدیم شد. معاون اول 
رئیس جمهور دســتور دادند تا در کمیسیون 
امور اجتماعی دولت با قید فوریت بررســی 

شود.«

 ICU ۵۰ درصد تخت های 
در اشغال کرونایی ها

ایسنا:  معاون درمان وزارت بهداشت با بیان 
 ICU اینکه در حال حاضر ۵۰ درصد تخت های
کشور در اشغال بیماران مبتلا به کروناست، 
گفت: در حــال حاضــر از نظــر تجهیزات 
بیمارستانی و ونتیلاتور در هیچ بیمارستانی 
کمبود یا مشــکل خاصــی نداریم. قاســم 
جان بابایی افزود: همچنین در دانشــگاه های 
علوم پزشــکی اســتان های مختلف، حدود 
1۰ تا 1۵ درصد تخت های بیمارســتانی کل 
اســتان ها درگیر کروناســت. در مجموع به 
طور کلی هم ۵۰ درصــد تخت های ICU در 
کشــور درگیر ارائه خدمت به بیماران مبتلا 
به کووید-19 است. جان بابایی با بیان اینکه 
فعلا کمبودی در زمینــه تجهیزات کرونایی 
و ونتیلاتور در بیمارســتان ها نداریم، گفت: 
با توجه به شیوع گســترده بیماری، اگر روند 
افزایش ابتــلا به همین شــکل افزایش یابد، 
مجبور می شــویم ظرفیت های بیشــتری از 
تخت های بیمارستانی را برای ارائه خدمت به 
بیماران مبتلا به کووید-19 اضافه کنیم. البته 
در حال حاضر از نظر تجهیزات بیمارستانی و 
ونتیلاتور در هیچ بیمارستانی کمبود یا مشکل 

خاصی نداریم.

 افزایش موارد مسمومیت
 با مصرف استامینوفن

ایسنا: اســتامینوفن یکــی از متداول ترین 
مســکن های مصرفی در جهان اســت. این 
دارو در تسکین دردهای خفیف و تب کاربرد 
گسترده ای دارد. بررســی ها نشان می دهد: 
طی چند دهه گذشته در بسیاری از کشورها 
مصرف این دارو بیش از حد افزایش یافته است 
که می تواند به در دسترس بودن دوز موجود 
از این دارو مرتبط باشــد. بررسی انجام شده 
در سوئیس نشــان می دهد: در صورت تجویز 
داروی استامینوفن توسط پزشک باز مشاهده 
می شــود دوز بالاتری از ایــن دارو به راحتی 
موجب مسمومیت در افراد می شود همچنین 
مسمومیت ناشــی از این دارو اغلب به مرگ 
منجر نمی شود، اما می تواند آسیب جدی به 
کبد وارد کند. به گفته محققان سوئیسی یکی 
از مشکلاتی که در رابطه با داروی استامینوفن 
وجود دارد، این است که اگر مصرف این دارو 
به تسکین علائم فرد کمکی نکند، بیمار بدون 
تجویز پزشــک به مصرف دوز بالاتری از دارو 

اقدام می کند. این مشکل بزرگی است.

 ایمن سازی گود برج میلاد
 پیش از زمستان

مدیرعامــل ســازمان ســرمایه گذاری و 
مشارکت های مردمی شهرداری تهران گفت: 
به زودی قرار است قرارداد شهرداری با شریک 
خود در پــروژه فاز دو برج میــلاد به صورت 
توافقی فسخ شــود بنابراین تا پیش از فصل 
زمســتان گود برج میلاد ایمن سازی خواهد 
شد. شکراله بنار درباره تعیین تکلیف گودهای 
پرخطر شهر تهران گفت: تعدادی از گودهای 
پرخطر در شــهر تهران مانند گودهای فاز دو 
برج میلاد، پروژه باران و پروژه مدائن متعلق 
به سازمان سرمایه گذاری است. به شهروندان 
این قــول را می دهیم که ایــن گودها تعیین 
تکلیف و ایمن سازی می شوند. وی با اشاره به 
ساماندهی گود برج میلاد توضیح داد: بر اساس 
مصوبات هیئت مدیره سازمان سرمایه گذاری 
و مشارکت های مردمی شهرداری تهران و به 
توصیه نهادهای نظارتی مقرر شــده است تا 
قرارداد سازمان با شریک فعلی گود به صورت 
توافقی فسخ و طی مراحل قانونی به مشارکت 

کننده جدیدی واگذار شود.

۴۰ هزار دستگاه تاکسی  
نوسازی می شوند

باشــگاه خبرنگاران جــوان: ضامنی 
مدیرعامل اتحادیه تاکســیرانی های شهری 
کشــور اظهار کرد: با توجه به مصوبه ارتقای 
ســطح آلاینده ها از یورو ۴ به یــورو ۵، یک 
خودروســاز برای تحویل ۴۰ هزار تاکسی با 
اســتاندارد یورو ۵ اعلام آمادگی کرده است. 
وی افزود: فرآیند تحویل خودرو با استاندارد 
یورو ۵ طبق اعلام آمادگی شرکت خودروساز، 
از 1۵ آبان جاری، با هدف نوسازی تاکسی های 
فرســوده دوباره از ســر گرفته خواهد شد و 
امیدواریم در زمینه نوسازی ناوگان تاکسیرانی 
بتوانیم با خودروساز )ایران خودرو( همکاری 

مناسبی داشته باشیم. 
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نقش امام زمان  )عج( در زندگی ما  
در عصر حاضر

}...{ حق بقاء در دنیا برای همه مخلوقات به واسط  
امام زمان )عج(  است اگر او نبود حتی لحظه ای هم 
نمی توانستیم در دنیا زنده باشیم. چنانچه در روایتی 
آمده که به سند صحیح از وشاء که اسمش حسن بن 
علی بود که از ابالحسن الرضا )ع( پرسیدم: آیا زمین 
بدون امام باقی می ماند؟ فرمود: نه. گفتم: ما روایت 
می کنیم که زمین بدون امام باقی نمی ماند مگر آن 
که خداوند بر بندگان غضب می کند. فرمود: نه، بدون 

امام زمین باقی نمی ماند در آن هنگام فرو می رود.
همچنین امــام صادق)ع(فرمود: امیرالمؤمنین)ع( 
فرمودند: »و اعلمــوا انّ الارض لاتخلوا من حجه اله 
و لکنّ اله ســیعمی خلقه منها بظلمهم و جورهم و 
اسرافهم علی انفسهم و لو خلت الارض ساعة واحدة 
من حجه اله لساخت بأهلها« یعنی بدانید که زمین 
هیچ گاه از حجت خدا خالی نمی شود و لکن خدای 
تعالی به زودی چشــم مردم را از دیدن حجت خدا 
محروم می نماید به خاطر ظلم و جور و اسرافشان بر 
خودشان، اگر زمین ساعتی از حجت خدا خالی شود 

زمین اهلش را در خود فرو می برد.
در کافی باب نوادر حدیــث ۵ از امام صادق)ع( نقل 
شده که فرمودند: »... ان اله خلقنا فاحسن خلقنا و 
صورنا فأحسن صورنا و جعلنا عینه فی عباده و لسانه 
الناطق فی خلقه و یده المبسوطة علی عباده بالرأفة و 
الرحمة و وجهه الذی یؤتی منه، و بابه الذی یدل علیه 
و خزانه فی سمائه و ارضه، بنا اثمرت الاشجار و اینعت 
الثّمار و جرت الانهار و بنا ینزل غیث السماء و ینبت 
عشب الارض و بعبادتنا عُبِدالله ولو لانحن ما عبداله« 
در یک کلام و خلاصه هر نعمتی که به ما می رســد 
خداوند متعال به ما عنایت می فرماید: امّا در روایت 
است که »ابی اللهان یجری الامور الابأسباب« خداوند 
کارها را با واسطه انجام می دهد و بر طبق دعای ندبه 
»این السبب المتصل بین الارض و السماء« واسطه 
خدا و مخلوق امام زمان)عج( هســتند. بنابراین هر 
نعمتی را که خدا به ما می رساند و هر بدی را که از ما 
دفع می کند به واسطه امام زمان ارواحنا فداه می باشد 
و به تعبیری که در زیارت جامعــه »و اولیاء النعم« 
هســتند یعنی صاحبان نعمت ها و به قول سعدی: 
»هر نفسی که فرو می رود ممدّ حیات است و چون بر 
می آید مفرح ذات، پس در هر نفس دو نعمت موجود 
و بر هر نعمت شکری واجب، از دست و زبان که بر آید 
کز عهده شکرش به در آید«. پس در هر نفس، امام 
زمان علیه الســلام دو نعمت از جانب خداوند به ما 
می رسانند. ایشان هیچ گاه در مراعات حال ما کوتاهی 
نکرده و یاد ما را فرامــوش نمی کنند. روییدن گلها، 
باریدن باران، جاری شدن رودها، میوه دادن درختان 
و... همه و همه به واسطه امام عصر ارواحنا فداه است 
پس باید خطاب به ایشــان گفت: »هر کس هر چه 
دارد از خوبیها، به خاطر لطف و عنایت شــما است 
پس هر کس که تو را دارد چه ندارد و هر کس که تو 
را ندارد چه دارد و کسی که تو را ندارد جز بی کسی 
چه دارد. و امّا وظیفه ما شکر این نعمت بزرگ- ولایت 
و محبت ایشان- است. هرچند که از عهده شکر این 
نعمت هرگز بر نخواهیم آمد اما به قدر وســع خود 
باید بکوشیم شاید به وصال روحی و معنوی ایشان 
یا لااقل ملاقات حضرت دســت یابیم.هرگاه شما را 
تحیت و سلامی گفتند شما نیز به تحیت و سلامی 
بهتر از آن یا مانند آن پاسخ دهید. در روایت دیگری 
رسول خدا )ص(فرمود: »هر کس به شما معروف و 
خوبی هدیه کرد شما نیز جبران کنید اگر پیدا نکردید 
پس برای آن شخص آنقدر دعا کنید تا اینکه علم پیدا 
کند که شما محبت و معروف او را جبران نموده اید 
و در قرآن کریم خداونــد متعال فرموده: »هل جزاء 

الاحسان الا الاحسان«
 فواید امام غایب

وجود مقدس حضرت مهدی )عج( منافع بسیاری 
برای ما دارد که بر چند گونه است:

 قسم اول: منافع آن حضرت چه غائب باشند و چه 
ظاهر و آن بر دو نوع اســت: الف.  تمام خلایق در آن 
شریک هستند. چون ایشان واسطة بین خدا و همة 
مخلوقات هستند. مانند زندگی و بقای در جهان. ب.  
افاضات معنوی، علمی و عنایات ربانی که به مؤمنین 
اختصاص دارد مانند راهنمائــی و هدایت باطنی و 

معرفی راه حق و صواب.
قسم دوم: منافع زمان غیبــت آن حضرت که آن 
هم بر دو نوع اســت:1. مخصوص به مؤمنین، و آن 
بسیار است مانند ثوابهای بسیاری که بر انتظار زمان 
ظهور آن جناب مترتب است.2.  مخصوص کافرین 
و منافقین است و آن مهلت دادن و تأخیر در عذاب 
آنها ست. پس ما باید احسان امام زمان علیه السلام را 
نسبت به خود بشناسیم و به دیگران نیز بشناسانیم تا 
در قبال امام عصر ارواحنا فداه احساس مسئولیت و 
وظیفه شناسی بیشتری نسبت به قبل از این داشته 
باشیم و دائماً در پی کسب رضایت آن حضرت برآییم 
تا مبادا جزء حق ناشناسان نســبت به ایشان قرار 
بگیریم. شکر این نعمت، اطاعت و انجام واجبات الهی 
و تبلیغ دین خدا و معرفت امام عصر ارواحنا می باشد. 
خداوند توفیق ما را در انجام این وظیفه بزرگ زیاد 

فرماید. ان شاء اله.

در انتظار منجی

ازسرگیری عمره مفرده برای زائران غیرعربستانی آغاز ثبت نام جذب اعضای هیئت علمی دانشگاه ها از امروز 
مهر: فرایند ثبت نام متقاضیان بیست و چهارمین فراخوان جذب اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی مربوط 
به فراخوان شهریور 99 از شنبه 1۰ آبان ماه آغاز می شود. بر اساس این فراخوان، دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی از 1۵ شهریورماه 
تا 1۶ مهرماه 99 فرصت داشتند، اعلام نیاز کنند، بررسی اعلام نیاز دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی و تخصیص ظرفیت توسط 
مرکز نظارت از 19 مهرماه 99 آغاز و تا ۳۰ مهرماه 99 ادامه داشت. دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی از ۳ آبان 99 الی 9 آبان 99 
فرصت داشتند .دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالی از 22 آذر 99 تا 22 اســفند 99، باید به بررسی اولیه پرونده متقاضیان با نظر 
 هیئت اجرایی جذب دانشگاه ها اقدام کرده و پرونده های متقاضیان دارای شرایط اولیه را به کمیته های بررسی توانایی های علمی

 ارسال کنند.

مهر: رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به پذیرش زوار خارجی برای تشرف به عمره مفرده از 11 آبان گفت: مراسم عمره و حج 
باید با حفظ عزت، کرامت، سلامت و امنیت زائران ایرانی برگزار شــود. علیرضا رشیدیان، با بیان اینکه شیوع کرونا عمره مفرده 
را تعطیل کرد، گفت: عمره مفرده از 1۴ مهرماه با حضور شش هزار زائر ساکن عربستان برگزار شد و در مرحله دوم نیز 1۵ هزار 
زائر از این کشــور از 2۷ مهرماه اعمال عمره مفرده را به جای آوردند. وی با اشــاره به پذیرش زائر خارجی برای مناسک عمره 
مفرده توسط سعودی ها، افزود: در مرحله سوم که از 11 آبان ماه آغاز می شود، عمره مفرده با پذیرش روزانه 2۰ هزار زائر داخلی 
 و خارجی از عربستان برگزار می شود. رشیدیان بیان  کرد: مرحله چهارم نیز شفاف ســازی نشده و باید منتظر نظر سعودی ها

 باشیم.

حمید حبشی کارشناس خانواده با اشاره به اینکه 
کسی که کارشناس نیست نباید به گمان یک حرام 
دینی جامعــه را وارد کانال انحرافــی کند، تصریح 
کرد: عملکردهای قهرآمیز و شدید و برخورد غلط 
حاکمیتی با ارتباط جوانان تقابل و لجاجت آن ها را 
به همراه خواهد داشت .به گزارش فارس؛ حبشی با 
اشاره به اینکه نگاه متعصبانه  مسئولان فرهنگی به 
رابطه دختر و پسر به شدت غلط است، اظهار کرد: به 
ویژه اینکه این نگاه با عملکردهای قهرآمیز و شدید 
همراه باشد و فردی بیاید یک آهی بکشد جامعه هم 
همراهی کند، اتفاقاً بخشــی از جامعه اصلًا دنبال 
برقراری این رابطه ها نبود به خاطر جمله ای که شنید 

و به خاطر لجاجت نقش تقابلی گرفت. ما معتقدیم 
کسی که کارشــناس این مسئله نیســت نباید به 
گمان یک حرام دینی بیاید جامعه را وارد یک کانال 
انحرافی کند که بخشی از جامعه هم بخواهد دست 
به عملی بزند که فقط جلوی او بایستد، این ناشی از 
جهالت های برخی از افراد مسئول است. وی در ادامه 
اظهار کرد: من در اوائل دهه ۷۰ با دختر دبیرستانی 
مشاوره می کردم که با آقایان زیادی ارتباط داشت و 

دوســتان خود را هم درگیر ارتباطــات کرده بود، 
او می گفت: روزی مدیر مدرســه مــا تنها به خاطر 
پوشیدن جوراب سفید آبروی مرا در مدرسه برد و من 
به خاطر لجبازی با او با همه توصیه های او مخالفت 
کردم، خوب این رفتار در پاسخ آن قواعد احمقانه ای 
بود که صادر کرده بودند، وقتــی مدیری به خاطر 
جهل خودش و اجرای مصوبات و مقررات احمقانه ای 
که کس دیگری بدون شناخت اجتماعی صادر کرده 

دست به چنین اقدامی زده فکر کرده جلوی هر چه 
خطا بود گرفته، در حالی که نتیجه عکس داشت. لذا 
این تصور اتفاق نیفتد که هر کسی مانع از گستردگی 
روابط شد لطف کرده، لطف نکرده بلکه شاید با شکل 
برخوردش جنایت هم کرده است. وی اضافه کرد: لذا 
اصرار دارم از مقطع نوجوانی مدیریت نوجوانی، رشد 
فردی، مسئولیت پذیری و نقش های آن و مهارت های 
لازم را به او آموزش دهیــم همان طور که برای وارد 
شدن جوان به بازار کار با کلاس های فنی و حرفه ای 
سعی داریم تا او را برای اشتغال آماده کنیم باید برای 
وارد شدن به عرصه زندگی نیز مهارت های لازم را 

به او بیاموزیم. 

کارشناس خانواده: 

نگاه متعصبانه و غیرکارشناسی به روابط دختر و پسر غلط است

شهریخبر ویژه

تسنیم: سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اســلامی از نامه جمعی از نمایندگان مجلس به رئیس 
سازمان برنامه و بودجه درباره وضعیت معیشتی کارگران خبر داد و اظهار کرد: در نامه ای به آقای نوبخت رئیس 
سازمان برنامه و بودجه، خواستار اصلاح روش های تعیین حقوق و دستمزد کارگران در بودجه سال آینده شده ایم. 
علی بابایی ادامه داد: در این نامه از رئیس ســازمان برنامه و بودجه و مجموعه دولت خواسته ایم که چاره اساسی 
برای روش تعیین میزان حقوق و دستمزد کارگران بیندیشــند زیرا با روش فعلی نمی توان اقداماتی برای بهبود 
وضع معیشتی کارگران انجام داد. سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس تصریح کرد: در پیشنهادی به دولت برای 
تدوین بودجه سال آینده و تصمیم گیری درباره میزان حقوق و دستمزد کارگران، خواسته شده که میزان حقوق 
کارگران در سال دو بار و با توجه به نوسانات قیمت ها و نرخ تورم افزایش یابد و حمایت های بیشتری از این قشر 
صورت گیرد. بابایی اضافه کرد: البته در پیشنهاد دیگری مطرح کرده ایم که حمایت های معیشتی از کارگران صرفاً 
منوط به افزایش حقوق نباشد و سبد کالایی ویژه ای نیز برای آن ها در نظر گرفته شود زیرا کارگران امروز از عهده 
مخارج زندگی برنمی آیند و چاره ای برای آن باید اندیشیده شود. سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس با بیان 
اینکه کارگران موتور گردش و رونق تولید در کشور هستند، خاطرنشان کرد: در شرایط موجود باید از این قشر بیش 
از پیش حمایت شود، ما نیز جلسات متعددی برای حمایت از کارگران با مسئولان سازمان برنامه و بودجه و وزارت 

تعاون داشته ایم که این جلسات نیز تداوم خواهد داشت.

شهر خبر: رئیس سازمان زندان ها بر لزوم اهتمام تمامی مدیران و کارکنان بر اجرای طرح تحول سازمان تأکید 
و خواســتار توجه جدی به حقوق زندانیان شــد و گفت: زندانی ناتوان از پرداخت بدهی نباید در زندان باشــد. 
محمدمهدی حاج محمدی در نشست ماهانه با مدیران زندان های سراسر کشور با برشماری محورهای مورد تأکید 
برای اجرای طرح تحول و اولویت های سازمان اظهار کرد: برای اجرا و پیاده سازی سیاست ها و برنامه های تحولی 
نیازمند فرهنگ سازی و تحول فرهنگی هستیم چرا که تا باور قلبی نداشته باشیم در اجرای مسئولیت ها کوتاهی 
خواهیم کرد. رئیس سازمان زندان ها اظهار کرد: امروز کشور در شرایط حساس و خاص حاصل از شیوع ویروس 
کرونا قرار دارد و تمام مدیران باید برای تأمین سلامت زندانیان و بهداشت زندان ها تمامی مساعی خود را به کار 
گیرند و ضمن اجرای شیوه نامه های بهداشتی، ماسک و مواد شوینده و ضدعفونی کننده را به میزان نیاز در اختیار 
زندانیان قرار دهند. وی با بیان اینکه هدف از طراحی »سامانه مشعل« ارتباط بلافصل با مجموعه مدیریتی سازمان 
است، گفت: این سامانه طراحی شده است تا در وهله اول کارکنان و در وهله دوم زندانیان و خانواده های آنان نظرات، 
خواسته ها و شکایات خود را مطرح کنند و همه ما باید طوری عمل کنیم که از شفاف سازی و ارزیابی عملکردمان 
هراسی نداشته باشیم. رئیس سازمان زندان ها گفت: درباره عفو موردی، زندان ها باید پیش دستی کنند و اگر یک 
زندانی مستحق گذشت و عفو است، ضمن اعلام آن به مراجع قضایی پیگیری لازم را انجام دهند. وی تصریح کرد: 

کیفیت غذای زندانیان با زندانبان ها نباید متفاوت باشد.

نمایندگان مجلس پیشنهاد دادند:  

افزایش هر ۶ ماه حقوق کارگران
رئیس سازمان زندان ها:

زندانی ناتوان از پرداخت بدهی نباید در زندان باشد

عکس خبر 

ایرنا:  قوم ترکمن قالی بافی را در کنار دامداری، همچون هنری 
ارجمند و اجدادی و عاملی برای تقویت زیربنای اقتصاد خانوادگی و 
ایلی خود حفظ کرده اند. قالی بافی حرفه زنان ترکمن است و آنان این 
هنر را نسل به نسل از گذشتگان به ارث برده اند؛ زن و دختر ترکمن به 
فرش بافی نه برای تفریح بلکه امری ضروری برای زندگی خود می نگرد. 
هرچند که این روزها به دلیل شرایط تحریم و گرانی مواد اولیه، ادامه 
این هنر برای نسل حاضر با مشکلاتی روبه رو شده اما باز هم با تمام 
ناملایمات، این هنر ظریف ترکمن سینه به سینه از نسلی به نسل دیگر 
درحال انتقال است. علی اصغر قزل سفلو/ باشگاه خبرنگاران 

فرش ترکمن، هنری از نسل های گذشته


